СОДЕРЖАНИЕ

Номер 3, 2018	
Вопросы совершенствования уголовного права, процесса и уголовно-правовой политики	
А.Н. Савенков	5
Научно-технический прогресс и проблемы правосудия	
М.И. Клеандров	14
дискуссии и обсуждения	
Культура правотворчества в современной России	
Г.А. Тосунян, Л.В. Санникова	28
ПРАВА И СВОБОДЫ ЧЕЛОВЕКА И ГРАЖДАНИНА	
Конституционный правопорядок и основные обязанности: историческое развитие, юридическая природа и особенности нормирования. Часть I	
Б.С. Эбзеев	35
Человек на перекрестке культур: право и справедливость в мультикультурном обществе	
И.А. Мухаметзарипов	43
ИЗБИРАТЕЛЬНОЕ ПРАВО И РАЗВИТИЕ ДЕМОКРАТИИ	
О непосредственном и адекватном выражении воли народа в ходе выборов	
В.А. Черепанов	53
ПРАВО И МЕДИЦИНА	
Права человека, генетика и современная биокриминология	
Г.Б. Романовский, О.В. Романовская	64
СЕМЬЯ, БРАК, ПРАВО	
Защита прав и интересов ребенка в гражданском процессе	
Н.В. Летова	72
ПРАВО И ИНФОРМАТИКА	
Риски информационной безопасности при переходе к цифровой экономике	
В.Н. Лопатин	77
ПРАВО И МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ	
Ремедиальная сецессия в современных реалиях международного права	
С.И. Луценко	89

Ä

научные сообщения	
Об основных гносеологических проблемах формирования модели правового воздействия	
Л.Н. Берг	95
Развитие институтов гражданского общества в политической повестке современной России	
М.М. Курячая	99
ТРИБУНА МОЛОДЫХ УЧЕНЫХ	
Дисциплина, дисциплинарная практика и принципы их реализации в сфере внутренних дел	
Е.А. Тульская	105
НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ	
История Международной научной конференции памяти профессора Василия Клементьевича Пучинского	
Е.Е. Фролова, Е.П. Ермакова	113
КРИТИКА И БИБЛИОГРАФИЯ	
Н.М. Добрынин. Конституционное (государственное) право Российской Федерации. Современная версия новейшей истории государства. Учебное пособие. 5-е изд., перераб. и доп.	
С.А. Авакьян	117
Н.М. Добрынин. Конституционное (государственное) право Российской Федерации. Современная версия новейшей истории государства. Учебное пособие. 5-е изд., перераб. и доп.	
Н.С. Бондарь	119
Н.М. Добрынин. Конституционное (государственное) право Российской Федерации. Современная версия новейшей истории государства. Учебное пособие. 5-е изд., перераб. и доп.	
С.Д. Князев	121
Н.М. Добрынин. Конституционное (государственное) право Российской Федерации. Современная версия новейшей истории государства. Учебное пособие. 5-е изд., перераб. и доп.	
А.Н. Кокотов	123
О Ленине: мифы и реалии В.М. Сырых. Неизвестный Ленин: теория социалистического государства (Без пристрастия и подобострастия)	
Г.Т. Чернобель	125

CONTENTS

Number 3, 2018	
Issues of improvement of criminal law, procedure and criminal policy	
A.N. Savenkov	5
Scientific and technical progress and problems of justice	
M.I. Kleandrov	14
DISCUSSIONS AND DEBATES	
The culture of law-making in modern Russia	
G.A. Tosunyan, L.V. Sannikova	28
RIGHTS AND FREEDOMS OF A MAN AND A CITIZEN	
Constitutional law and its main duties are: historical development, legal nature and peculiarities of the valuation. Part I	
B.S. Ebzeev	35
The man at the crossroads of cultures: the Lawand justice in a multicultural society	
I.A. Mukhametzaripov	43
SELECTIVE LAW AND THE DEVELOPMENT OF DEMOCRACY	
On direct and adequate expression of popular will in the course of elections	
V.A. Cherepanov	53
LAW AND MEDICINE	
Human rights, genetics and modern biocriminology	
G.B. Romanovsky, O.V. Romanovskaya	64
FAMILY, MARRIAGE, LAW	
Protection of the rights and interests of the child in civil procedure	
N.V. Letova	72
LAW AND INFORMATICS	
Information security risks in the transition to a digital economy	
V.N. Lopatin	77
LAW AND INTERNATIONAL RELATIONS	
Remedial secession in modern realities of International Law	
S.I. Lutsenko	89

Ä

		•	

Ä

SCIENTIFIC REPORTS	
About the main epistemological problems of formation of model legal impact	
L.N. Berg	95
The development of civil society institutions on the political agenda of modern Russia	
M.M. Kuryachaya	99
TRIBUNE OF YOUNG SCIENTISTS	
Discipline disciplinary practices and the principles of their implementation in the sphere of internal Affairs	
E.A. Tulskaya	105
SCIENTIFIC LIFE	
The history of the International scientific conference of Professor Vasily Klementyevich Puchinsky	
E.E. Frolova, E.P. Ermakova	113
CRITICISM AND BIBLIOGRAPHY	
N.M. Dobrynin. The Constitutional (State) Law of the Russian Federation. A contemporary version of the newest history of the State. Textbook. 5th ed., rev. and enl.	
S.A. Avakyan	117
N.M. Dobrynin. The Constitutional (State) Law of the Russian Federation. A contemporary version of the newest history of the State. Textbook. 5th ed., rev. and enl.	
N.S. Bondar'	119
N.M. Dobrynin. The Constitutional (State) Law of the Russian Federation. A contemporary version of the newest history of the State. Textbook. 5th ed., rev. and enl.	
S.D. Knyazev	121
N.M. Dobrynin. The Constitutional (State) Law of the Russian Federation. A contemporary version of the newest history of the State. Textbook. 5th ed., rev. and enl.	
A.N. Kokotov	123
About Lenin: myths and realities V.M. Syrykh. Unknown Lenin: theory socialist state (Without partiality and obsequiousness)	
G.T. Chernobel'	125